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 s lovo s tarostky —

Vážení spoluobčané, i když se situace spoje-
ná s koronavirem v těchto dnech snad tro-
chu zlepšuje, stále je třeba dodržovat platná 
opatření a vytrvat. 
 Vím, že to není jednoduché. Zastavuji se 
s vámi na ulici a povídáme si o tom, jak moc 
nás to trápí. Chybí nám posezení s přáteli, 

postrádáme péči kadeřníků, schází nám zajít si do knihovny, po-
tkávat se při sportu... chybí nám toho hodně.
 Co vnímám velmi intenzivně, je omezení kontaktu seniorů 
s rodinami. Někteří jsou již odkázáni na pomoc druhých v do-
movech pro seniory, kde není situace vůbec jednoduchá. Jsem 
v neustálém kontaktu s ředitelkou opočenského domova Jitřenka 
Kamilou Vilímkovou a tak mám informace z první linie.
 Ač se v Jitřence snaží dodržovat veškerá opatření, koronavirus 
se objevil i tam. Je obdivuhodné, jak personál náročnou situaci 
zvládá. Být celé dny v pláštích, respirátorech a rukavicích je veli-
ce náročné. V této nelehké situaci ale myslí personál domova i na 

to, jak jeho obyvatele rozptýlit a rozveselit do doby, než je opět 
budou moci navštívit jejich nejbližší. Chci touto cestou podě-
kovat personálu a paní ředitelce Jitřenky za to, s jakým nasaze-
ním a ochotou pracují. Jsem moc ráda, že chod Jitřenky je v těch 
správných rukách.
 Mé poděkování patří samozřejmě i učitelům, kteří v této neleh-
ké době též dělají maximum. S nařízením vlády, které uzavřelo 
školy, byli učitelé nuceni změnit léta budovaný styl výuky takřka 
ze dne na den. 
 Velké poděkování patří i rodičům, zvláště pak těch nejmenších 
školáků. Změnit se na učitele a začít s výukou svých školou po-
vinných dětí nebyl lehký úkol ani pro ně.
 Vážení spoluobčané, vím, že dnes nepíši moc optimisticky, ale 
jsem přesvědčena, že všichni tento čas vnímáme stejně. Máme 
jiné starosti, často nestíháme. Ráda bych se s vámi dnes rozlouči-
la trochu jinak. Snad mě napadá,….
 Opočno je trochu smutné, chmuřit se snad není nutné.
 Až vysvitne sluníčko, zahřeje nám srdíčko.
 Přeji všem klidný advent.
 Šárka Škrabalová, starostka města Opočna

Město Opočno vám přeje příjemné prožití vánočních svátků a do roku 2021 hodně štěstí a hlavně pevné zdraví. foto: Michal Fanta



zprávy nejen z  radnice —

 P r ovoz  m ě s t s k é h o  ú ř a d u,  
I n f o r m ač n í h o  c e n t r a  a  k n I h ov n y  

b ě h e m  vá n o č n í h o  o b d o b í

Městský úřad Opočno
23. 12. 2020 a  31. 12. 2020– zavřeno
všechny ostatní pracovní dny otevřeno

 Turistické informační centrum a Městská knihovna
28. 12.–31. 12. 2020 – zavřeno

Ve všechny ostatní pracovní dny bude otevřeno 
dle aktuálních nařízení vlády.

Dovolte mi, abych vám všem popřála krásné a klidné proži-
tí vánočních svátků a rok 2021 plný zdraví, štěstí a pohody.  
Ať je o poznání přívětivější, než ten letošní. Ten nás opravdu 
hodně potrápil. 
 Mgr. Renáta Černá, tajemnice Městského úřadu Opočno 

 P r o s I n c o v é  z a s e d á n í  
z a s t u P I t e l s t v a  m ů ž e t e  o P ě t 

s l e d o v a t  o n - l I n e

Město Opočno vás zve na 15. zasedání Zastupitelstva města, 
které se bude konat v pondělí 14. prosince 2020 od 18 hodin 
v Kodymově národním domě. Na základě kladných ohlasů 
z minulého zastupitelstva bude i tentokrát možné zasedání sle-
dovat on-line na youtube kanálu města.  (dš)

 Š k o l n í  j í d e l n a  n a b í z í 
o b ě d y  t a k é  P r o  v e ř e j n o s t

Školní jídelna při Základní škole Opočno nabízí obědy také 
strávníkům z řad veřejnosti. Jídelní lístek je k nahlédnutí na 
webových stránkách školy (www.zsopocno.cz) a v kanceláři 
jídelny. Tam se také můžete k odběru obědů přihlásit. Cena 
oběda včetně polévky a přídavku je 72 Kč. Více informací se 
dozvíte na telefonu 775 426 583. 
 Dobrou chuť vám přejí zaměstnanci školní jídelny.

 v  t ě ž k é  ž I v o t n í  s I t u a c I  
s e  n e b o j t e  P o ž á d a t  o  P o m o c

Do těžké životní situace se někdy dostane každý z nás. Může se 
jednat o potíže v oblasti financí, hmotnou nouzi, problémy v ro-
dině, fyzické nebo duševní zdraví a řadu dalšího. Někdy takovou 
situaci již člověk není schopen vyřešit vlastními silami. Pak je 
důležité nebát se říct si o pomoc. 
 Pokud nevíte, kam se obrátit, jsou tu pro vás pracovníci soci-
álního oddělení Městského úřadu Opočno. Máme přehled o na-
bízených možnostech pomoci a jsme v kontaktu z celou řadou 
institucí a organizací, které ji poskytují. Rádi vám poradíme, 
zjistíme informace, zprostředkujeme kontakty. Můžete nám za-
telefonovat, poslat e-mail nebo si domluvit schůzku.  
 Bc. Stanislava Rydygrová, oddělení sociálních věcí MěÚ Opočno

tel.: 494 669 630, 608 989 665
e-mail: rydygrova@mu.opocno.cz

r e k o n s t r u k c e  b u d o v y  č P .  2  
m á  z e l e n o u .  m ě s t o  v y h l a Š u j e 

a n k e t u  n a  j e j í  v y u ž I t í

Na říjnovém zasedání odsouhlasili zastupitelé přijetí dotace 
na rekonstrukci národní kulturní památky – budovy čp. 2 na 
Trčkově náměstí. Zároveň odsouhlasili vyhotovení prováděcí 
projektové dokumentace, zadávací dokumentace a výběrové-
ho řízení na dodavatele stavby. 

Návrhy na využití čp. 2 můžete podávat také vy.  foto: Honza Ježdík

Tyto kroky budou stát přibližně 2 miliony korun. Následně je 
možné se ještě rozhodnout o vrácení dotace a akci nerealizovat 
např. z důvodu vysoké ceny, nepříznivých ekonomických podmí-
nek či z jiných důvodů.
 Celkové náklady na rekonstrukci činí cca 88 milionů korun. 
Z toho 74 milionů pokryje dotace a zbývajících 14 bude financo-
váno z rozpočtu města, přičemž se budou hledat i další finanční 
zdroje. 

Co by mohlo být v čp. 2?
(podmínkou dotace je, že objekt nesmí být po dobu pěti let 

využíván ke komerčním účelům)
 − výstavní a reprezentativní prostory, 
 − expozice historie Opočna,
 − expozice sokolnictví, 
 − archeologická expozice Muzea a galerie Orlických hor,
 − výstavní síň Františka Kupky a Luboše Sluky, 
 − expozice dalších významných osobností Opočna,
 − expozice místních společností s dlouholetou tradicí (např.  

DUO CZ s.r.o., Bohemilk a.s. nebo Výzkumný ústav lesního 
hospodářství a myslivosti),

 − prostor pro mladé výtvarníky (spolupráce s Galerií moderní-
ho umění v Hradci Králové či Univerzitou Hradec Králové),

 − prostor by mohly dostat i místní školy

Napadají vás další možnosti využití?
Řada možností již byla zahrnuta do dokumentace k žádosti o do-
taci. Ta je nyní aktualizována ve spolupráci s přizvanými odborní-
ky. Rádi ale přivítáme i nápady a náměty od vás, Opočeňáků. 
 Můžete nám je poslat na e-mail tajemnice@mu.opocno.cz, za-
nést na podatelnu městského úřadu, nechat ve schránce ve vesti-
bulu úřadu nebo poslat poštou na adresu Městský úřad Opočno, 
Kupkovo náměstí 247, 517 73 Opočno.
 Dokončení dokumentace se předpokládá v první polovině 
příštího roku. Následně bude vyhlášeno výběrové řízení na do-
davatele stavby. Konečné rozhodnutí o realizaci projektu pak 
bude v rukou zastupitelů města.  (dš)
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z á k l a d n í  u m ě l e c k á  Š k o l a 
P o n e s e  j m é n o  l u b o Š e  s l u k y

V říjnu jste v televizi mohli zhlédnout dokument o našem rodá-
kovi, hudebním skladateli Luboši Slukovi. Poutavý snímek je 
možné si pustit na webu, což vřele doporučujeme. Film se jme-
nuje Skromný klasik Luboš Sluka a slova, kterými je snímek po-
psán, potvrzují výstižnost tohoto názvu:

„Na pytlácké stezce, Za trnkovým keřem, Kočičí princ, Pod 
Jezevčí skálou. Všechny tyto – a mnohé další – filmy mají 
jedno společné. Notoricky známé melodie, jejichž autorem je 
velice skromný a přitom geniální umělec. Hudební skladatel 
Luboš Sluka. 

„Mladý Luboš Sluka.“ Kdo zná pana Sluku a jeho úžasnou paměť, 
toho napadne, že by k fotce dokázal přiřadit vzpomínky, možná  
i své tehdejší pocity. Ale je jisté, že tento pilný klavírista tenkrát ne-
tušil, že jeho jméno jednou ponese škola. 

Portrét významného českého skladatele, jehož hudbu neumlče-
ly ani pasti komunistického režimu. Lyrický dokumentární film 
Patrika Ulricha exponuje nejen Slukův dramatický život, který 
přes řadu eskapád vyústil až do románových rovin, ale soustře-
dí se především na skladatelův osobitý jemnocit pro tvorbu kla-
sické, ale především komorní a filmové hudby, ve které dosáhl 
světového významu. Luboš Sluka je bezpochyby poslední klasik 
symfonické, filmové, komorní i duchovní hudby 20. století. Jeho 
hudba k filmům Na pytlácké stezce, Za trnkovým keřem či Pod 
Jezevčí skálou patří ke klenotům české moderny a těší se i z kon-
certního provedení. Sluka ve svém díle navázal nejen na slavné-
ho prastrýce Josefa Bohuslava Foerstera, který jej naučil hudbě 
a pokoře, ale také na odkaz svých celoživotních vzorů, zejména 
Janáčka a Martinů. I ve svých dvaadevadesáti letech je tento 
skromný klasik stále aktivním hudebním skladatelem a neza-
stavitelným životním optimistou. Slukova hudba se hraje po celé 
Evropě, zní živě, z rozhlasu, z filmového plátna i z televizní ob-
razovky. Jeho největší životní pravdou je pokora, slušnost a víra. 

Tvrdí, že jen skromný člověk může být vlastníkem toho největší-
ho bohatství. I přesto, že je držitelem těch nejvýznamnějších ev-
ropských cen, široké české veřejnosti je nepochopitelně utajen. 
Držitel čestné medaile T. G. Masaryka a Ceny Ministerstva kul-
tury pobývá se svou ženou Hankou v klasicistním domku, kde 
stále tvoří a komponuje. Na pracovním stole má rozepsanou no-
vou partituru. O tom, že by byla poslední, rozhodně neuvažuje…

Ocenění „vesmírné“
O mimořádném díle Luboše Sluky svědčí i to, že k jeho pětase-
dmdesátinám byla na jeho počest pojmenována mezinárodní 
astronomickou společností nově objevená planetka. Takže až 
budete poslouchat jeho hudbu a ucítíte přitom něco nadpozem-
sky krásného, je to možná i tím, že se tam nahoře vznáší jeho 
jméno. A co o těch výšinách říká sám Luboš Sluka? "Když začí-
náte něco dělat a něco chcete dělat, tak vždycky máte, řekl bych, 
velice scvrklý zadeček, protože nevíte, jak to dopadne. Důležitá 
je pokora. Znal jsem se dobře s Josefem Bohuslavem Foerste-
rem, který opravoval jedny z mých prvních skladeb. Ten mi říkal, 
co napíšeš dobře, tak to je od Pána Boha, s tím se nemáš žádný 
právo chlubit, a co napíšeš špatně, to je pitomost, to je od tebe.“

Ocenění „opočenské“ 
ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA LUBOŠE SLUKY

Svého slavného rodáka si považuje i Opočno. V roce 2008 byl 
jmenován Čestným občanem města. Nyní se město rozhodlo 
k dalšímu ocenění. Jméno hudebního skladatele Luboše Sluky 
ponese od prvního ledna 2021 opočenská základní umělecká 
škola. Rozhodli o tom zastupitelé města na svém zářijovém za-
sedání. Město a škola tím vzdávají hold svému významnému ro-
dákovi. A je krásné, že nejen my, ale i další generace, další a další 
děti, které budou do školy přicházet, se budou setkávat se jmé-
nem Luboše Sluky, „skromného klasika“.  ZUŠ Opočno

P o j ď m e  s P o l e č n ě  u d ě l a t  
r a d o s t  j I t ř e n c e . . .

Pracuji v sociálních službách. Letošní rok je pro nás i zdravotní-
ky mimořádný, tak jako pro každého. 
 Teď na podzim, pár týdnů před Vánocemi, ve chvíli, kdy 
máme v našem domově od léta už druhou koronavirovou ná-
kazu, jsme si uvědomili, že letošní Vánoce nebudou pro naše 
klienty ani pro nás zcela jistě normální. Je nám totiž už nyní 
jasné, že naši klienti se nebudou moci na Vánoce setkávat se 
svými příbuznými tak neomezeně a radostně, jako to bylo roky 
předtím. Návštěvy v předem dohodnutých hodinách, tváře dětí, 
vnoučat a pravnoučat schované pod rouškami. Omezený čas 
setkávání s omezenými možnostmi fyzického kontaktu, aby ne-
došlo k přenosu nákazy na ty, o kterých se mluví v médiích jako 
o nejzranitelnějších (přestože my pečující víme, jak silní a hou-
ževnatí dokážou být). 
 Víme, že ne všichni se bojí jen nákazy, ale také toho, že dlouho 
neuvidí svoji rodinu, bojí se, že na ně rodina za zdmi domova 
zapomíná, když se za nimi teď nesmí. A nejen rodina, ale i staří 
známí, bývalí sousedé, spolužáci ze školy, bývalí spolupracov-
níci... Ti všichni byli a stále jsou součástí jejich životů minulých, 
ale i současných. 
 Jako pečující osoby bychom si přáli, aby naši klienti vědě-
li, že naše společnost na ně nezapomněla, i když jsou v izolaci 
za zdmi domova, že jsou stále plnohodnotnými občany Opoč-
na, Dobrušky i okolních obcí. Máme v péči seniory, kteří mají 
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všichni někoho blízkého, ale jen omezené možnosti kontaktu, 
což vede k jejich stále narůstající izolaci. Vánoce budou v tom-
to ohledu pro naše klienty kritické. Pevně doufáme, že vánoč-
ní svátky nestráví naši klienti v karanténním režimu. Chceme 
našim seniorům v domově ukázat, že jejich svět se v posledním 
půlroce nezmenšil jen na prostor za zdmi domova a neomezil 
se jen na občasné a striktně naplánované a omezené návštěvy 
nejbližších osob. Chceme jim ukázat, že jsou stále součástí naší 
komunity. 
 Znáte-li někoho, kdo je u nás v Domově Jitřenka, ať už je to 
starý známý, spolužák ze školy, kolega ze zaměstnání, bývalý 
soused nebo někdo, na koho jste si roky nevzpomněli, staňte se 
prosím Ježíškovým dobrým poslem v Jitřence tím, že mu pošle-
te drobný dárek, zavoláte mu na Štědrý den, pošlete mu nebo 
přinesete vánoční přání, domácí cukroví nebo něco, o čem víte, 
že míval rád. A pokud nikoho v domově neznáte a chcete nám 
i přesto pomoci dostat naše klienty symbolicky za zdi domova, 
vzpomeňte si na ně podobným způsobem s tím, že prostě uči-
níte totéž. 
 Na našich webových stránkách (www.socialni-sluzby-mes-
ta-opocna.cz) jsme si dovolili pro vaši inspiraci umístit tipy 
na drobné dárky, které by našim klientům udělaly radost. Ale 
radost jim přinesou i jiné drobné pozornosti. Stačí výrobek 
od dětí, perníčky, dopis, pohlednice. Je nutné k dárku připojit 
vzkaz, přáníčko s věnováním od konkrétního dárce. Tím se mo-
hou stát jednotlivci i kolektivy pracovníků, firmy apod. Požada-
vek na přiložený vzkaz je kvůli tomu, aby klienti cítili, že jsou 
tady s vámi a že jsme na ně v této složité době pro vlastní starosti 
nezapomněli... Chtěli bychom našim klientům v jejich malé 
komunitě v Jitřence dopřát vánoční strom s množstvím dárků 
a hlavně vzkazů od všech, kteří na ně myslí, i když se v životě ni-
kdy spolu nepotkali a dělí je třeba 80letý věkový rozdíl. Nezáleží 
na ceně či velikosti dárku. Naši klienti nejvíce ocení to, že jste si 
na ně vzpomněli, že na ně myslíte, a to se vyčíslit penězi nedá. 
 Jitřenka a naši pracovníci jsou vám k dispozici v pracovní dny 
v době od 8.00-15.00 hod. na adrese Tyršova 683, Opočno. Soci-
ální pracovnice se vám bude věnovat v tyto hodiny i telefonicky 
na tel. č. 773 606 351. 
 Na závěr bych ráda připomněla, že na Štědrý den a vánoční 
svátky nebudou naši klienti v Jitřence sami. Bude s nimi per-
sonál, který o ně bude pečovat v době, kdy by mohl být doma 
u stromečku s vlastní rodinou, dětmi, svými stárnoucími rodiči, 
kteří také vyžadují péči. Zaslouží si velký dík za to, co intenzivně 
zažívá od letošního března. Pouze ten, kdo si u nás vyzkoušel 
pracovat třeba jen jako student nebo dobrovolník, ví, jak nároč-
ná je to práce. 
 V letošním roce pro pečovatelky, zdravotní sestry i ostatní 
personál v Jitřence přestal existovat normální pracovní i rodin-
ný život. Nikdo nám z ničeho neslevil, jen více naložil. Smekám 
před naším ryze ženským personálem za chvíle, kdy obyčejné 
pečovatelky jako postavy z dokumentů v televizi vstupují do 
pokojů Covid nakažených klientů v „plné polní“ v oblecích, ve 
kterých je neskutečně vedro, se štíty a brýlemi, které se neu-
stále mlží s vědomím, že se mohou samy nakazit nebo nákazu 
přinést k vlastním stárnoucím rodičům domů. A v tomto vy-
konávají rutinní ošetřovatelské a pečovatelské činnosti a vědí, 
že před klienty nesmí dát najevo, že mají strach, s vědomím že 
nevidí světlo na konci tunelu v nejbližších měsících. A přesto 
dál zůstávají... I těmto svým obyčejným způsobem výjimeč-
ným, houževnatým a oddaným ženám můžete napsat v krát-
kém vzkazu, že v letošním roce si naši úctu zaslouží víc, než kdy  
jindy.  Mgr. Kamila Vilímková, ředitelka domova Jitřenka

o P o č n o  j e  k r á s n ě j Š í  
o  d a l Š í  o P r a v e n ý  d ů m

Naše město je jedním z nejkrásnějších měst v Královéhradec-
kém kraji a jistě i v celé České republice. Můžeme se pochlu-
bit jedinečným zámkem, historickými objekty v památkové 
zóně, ale i řadou dalších zajímavých domů a prvků architek-
tury. Máme tedy co chránit a opravovat pro další generace 
a máme se i čím chlubit. 
 

Dům čp. 160 v Nádražní ulici. foto: dš

 I z tohoto důvodu a s pocitem velké zodpovědnosti jsme v mi-
nulosti navázali spolupráci s městským architektem Tomášem 
Haromem. Jeho práce pro naše město je velice přínosná a díky 
jemu se nám daří u řady investičních akcí podchytit významné 
a důležité detaily nebo i zásadní věci, které ovlivní konečný vý-
sledek celé investice. Při každé investiční akci je důležité vsadit 
na kvalitního projektanta, a pokud je k práci přizván i architekt, 
může být výsledek ještě vydařenější.
 Jsem velice ráda, že majitelé bývalé prodejny ovoce a zele-
niny v Nádražní ulici vsadili na kvalitní a šikovné projektanty, 
manželé Snopkovi, a ve spolupráci s městským architektem se 
nám společně podařilo ovlivnit budoucí podobu tohoto krásné-
ho domu. Velice si vážím vstřícnosti majitelů domu, kteří byli 
ochotni naslouchat, a opravdu upřímně jim za to děkuji. Výsled-
kem této spolupráce je vydařená oprava fasády, která bude zdo-
bit naše město po mnoho dalších let.
 Chtěla bych všem investorům na území našeho města nabíd-
nout možnost bezplatné konzultace a spolupráce s naším měst-
ským architektem. A to nejen při rekonstrukcích stávajících ob-
jektů, ale i při plánování novostaveb. Věřte, že vám může nejen 
poradit a nabídnout více možností řešení vašeho záměru, ale 
často i ušetřit nemalé peníze.
 Věřím, že našim společným zájmem a cílem je, aby bylo naše 
město krásnější a jedinečné i pro budoucí generace. Ať jsou na 
nás naše vnoučata pyšná za to, jaké město jim předáme. 
 Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ  Opočno

 ParkovIŠtě u domu s Pečovatelskou 
službou má nový nájezd

Zaměstnancům a návštěvníkům domu s pečovatelskou služ-
bou v Tyršově ulici se od listopadu lépe parkuje. Město pro ně 
upravilo nájezd na parkoviště před domem. Doposud museli 
řidiči přejíždět obrubník. Ten byl teď nahrazen nájezdovými 
prvky.  (dš)
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s I l n I c e  v  č á n c e  m á  n o v ý  P o v r c h

 foto: Kateřina Vošlajerová

Začátkem listopadu byla na silnici procházející Čánkou do-
končena pokládka nového asfaltového povrchu. Pokračovat 
v rekonstrukci komunikací a úpravách prostranství se bude 
v příštím roce po ukončení prací na nové kanalizaci. (dš)

 P ř I P r a v o v a n á  k á c e n í  s t r o m ů

Město Opočno hodlá v nadcházejícím období vegetačního 
klidu (listopad–březen) pokácet dva staré stromy, které 
každý Opočeňák dobře zná. Jsou dominantami na svých 
stanovištích, které svou podobou dotvářejí a činí je zajíma-
vějšími a oku milejšími. 

V době uzávěrky Opočenských novin stál ještě smrk u nemocnice 
na svém místě. Teď už zdobí opočenské náměstí. foto: dš

Na stránkách Opočenských novin jsme vás informovali  o při-
pravovaném kácení suché lípy na Trčkově náměstí. K tomuto 
památnému stromu přibudou další dva stromy, které mají svá 
nejlepší léta za sebou – smrk u bývalé nemocnice a lípa u sochy 
sv. Jana Nepomuckého v Podkostelí  u kamenného mostu.  
 Lípa je pro svůj zhoršený zdravotní stav a rozsáhlé napadení 
hnilobou nebezpečným stromem pro své okolí. Mohutný smrk 
roste na  nevhodném stanovišti u terénního zlomu při  oploce-
ní, jehož podezdívku svým kořenovým systémem značně naru-
šuje a nemá zde perspektivu dalšího růstu. Strom proto bude 
pokácen a využit jako vánoční, aby ještě městu a jeho obyvate-
lům posloužil.                   

 Leckterým z nás budou tyto stromy, patřící neodmyslitelně 
k Opočnu, chybět, ale místo nich budou vysazeny v rámci ná-
hradních výsadeb  nové dřeviny. 
 V případě lípy v Podkostelí malokorunná lípa (Tilia cordata 
Rancho), doplněná půlkruhovou lavičkou a záhonem růžově 
kvetoucí pokryvné růže. 
 Smrk s ohledem na nevhodné stanoviště nahradí nové stro-
my ve městě a jeho okolí, které zde chybějí nebo odumřeli. 
V rámci podzimních výsadeb jsou např. naplánovány dosadby 
ovocných alejí v počtu minimálně 15 nových stromků.    
 Bc. Jaroslav Koudelka,
 vedoucí oddělení životního prostředí MěÚ Opočno
 

t a b u l e  u  k o u P a l I Š t ě  j e  
P r v n í  v l a Š t o v k o u  n o v é h o 

I n f o r m a č n í h o  s y s t é m u

Informační tabule u Broumaru v novém vizuálním stylu, který 
se postupně bude objevovat i na dalších orientačních prvcích ve 
městě.  foto: Renáta Černá

V příštím roce bude vítat návštěvníky koupaliště Broumar 
nová informační tabule. Při svých procházkách ji ale můžete 
využít již teď. Tabule je součástí informačního systému, který 
postupně nahradí dosluhující a často ne úplně aktuální značení 
hlavně v centru města.  (dš)

 k r á l o v é h r a d e c k ý  k r a j 
h l e d á  v ý P o m o c  d o  z a ř í z e n í 

s o c I á l n í c h  s l u ž e b

Do zařízení sociálních služeb v Královéhradeckém kraji hledá-
me dobrovolníky na výpomoc. Stačí mít chuť naučit se novým 
věcem a pomáhat – o zbytek se postaráme my. Rádi rozšíříme 
řady o profesionály, ale i o úplné laiky.
 Pro všechny připravuje Královéhradecký kraj ve spolupráci 
s Akademickým centrem studentských aktivit kurz Základy 
ošetřovatelství, kde se naučíte vše důležité. Přihlaste se na od-
kazu níže, kde se dozvíte i další informace. Jakmile ve vašem 
okolí budeme hledat dobrovolníky, ozveme se. Spolupráci lze 
navázat i formou dohody o provedení práce. 
 Pokud budete mít otázky, obraťte se na Mgr. Zuzanu Kuče-
rovou (702 213 117, zkucerova@kr-kralovehradecky.cz). 
 více na webových stránkách chcipomoct.cz
 zdroj: Královéhradecký kraj
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P r o v o z n í  d o b a  P o b o č k y  
č e s k é  P o Š t y  v  nád r a žn í  ulI c I

pondělí 11:00–12:00 13:00–18:00 

úterý 8:00–12:00 13:00–15:00 

středa 11:00–12:00 13:00–18:00 

čtvrtek 8:00–12:00 13:00–15:00 

pátek 8:00–12:00 13:00–15:00

 l a v I č k a  n a  c y k l o s t e z c e 
u ž  z a s e  s l o u ž í

 foto: Šárka Škrabalová

Lavička na cyklostezce, kterou nedávno poničil neznámý van-
dal, už opět láká k posezení. Opravu zajistili Technické služby 
města Opočna. Doufejme, že další nebude potřebovat hodně 
dlouho.  (dš)

I n f o r m a c e  z  o b l a s t n í  
n e m o c n I c e  n á c h o d

Milí spoluobčané, s novým vydáním vašeho zpravodaje se 
již nacházíme v čase adventním a začínáme odpočítávat dny 
zbývající do času vánočního a také do nového roku. 
 Na prvním místě vám chceme vyslovit velké poděkování za 
vaše milé pozornosti a vzkazy, které do našich nemocnic stále za-
síláte, neboť jsou pro nás zdravotníky velkou podporou a radostí 
v této pro nás velmi náročné době. Celkový počet hospitalizova-
ných pacientů s covid-19 klesá, ale vyhráno zdaleka nemáme. 
Zejména péče o pacienty v těžkých stavech zatím příliš neubývá.
 Situace je velmi náročná a s ohledem na délku také vyčerpá-
vající nejen pro nás zdravotníky, ale také pro všechny ostatní. 
Všichni víme, že na naše zdraví má vliv celá řada faktorů, někte-
ré můžeme ovlivnit více, některé méně, ale určitě už jen snahou 
o větší porozumění a vzájemnou toleranci si můžeme zpříjemnit 
vánoční čas, který již klepe na dveře. Opusťme strach, ale vybu-
dujme si respekt vůči původci epidemie. Najděme rovnováhu 
mezi osobní svobodou na jedné straně a ochranou zranitelných 
lidí mezi námi na straně druhé. Vedle zdraví druhých nezapo-
mínejme ani na to své. Nemějme obavy navštívit lékaře nebo 
nemocnici při jakémkoliv podezření ohledně změny našeho 
zdravotního stavu. Nepodceňujme příznaky. Vedle akutní péče 
držíme zachován provoz všech ambulancí a screeningových pro-
gramů, a to právě proto, že si uvědomujeme důležitost této části 
zdravotní péče. 

 Ještě jednou vám děkujeme za vaši přízeň a přejeme vám klid-
né a radostné svátky vánoční a do nového roku hlavně pevné 
zdraví a mnoho chvil, které budou naplněny pohodou a úsmě-
vem. Budeme tu pro vás i nadále.  Vaši zdravotníci

t ř í k r á l o v á  k o l e d a  z a z n í 
n a  d o b r u Š s k u  P o  d v a c á t é 

Možná letos nebude znít ulicemi jako obvykle, ale štěstí, zdraví, 
dlouhá léta, a především požehnání do roku 2021 vám chtějí ko-
ledníci přinést i navzdory koronavirovým opatřením. Nemusíte 
se bát – zdraví vás, jakožto našich příznivců, i koledníků je pro 
Charitu na prvním místě. A tak se tři králové připravují na ko-
ledu buď s rouškami nebo na koledu virtuální – stále nevíme, co 
nám situace dovolí. Jedno je však jisté – Tříkrálová sbírka bude.
 Všichni musíme však počítat s možností, že epidemiologická 
situace neumožní setkání koledníků s dárci tváří v tvář. Existuje 
tedy několik scénářů, o kterých se diskutuje už od října.
 Nejvíc reálná se v současné chvíli jeví koleda s omezeními, při 
níž budou dodržena všechna hygienická nařízení. 
 Hlavní koledovací den bude v Dobrušce a okolí sobota 9. ledna 
2021. Letos poprvé ale neproběhne koleda pouze v jednom dni, 
on-line koledování bude trvat nejspíš až do 24. ledna.
 Jsme připraveni neriskovat zdraví vás – přispěvatelů, ani na-
šich dobrovolníků. Jednáme se všemi zapojenými obcemi a při-
pravujeme se na všechny možné varianty.
 Věřte, že jen velmi neradi bychom koledovali pouze virtuálně, 
protože osobní setkávání je jedním z nejdůležitějších momentů 
sbírky. Pokud to jen trochu půjde, budeme se snažit nepřipra-
vit dárce o zážitek z koledy ani z požehnání, které koledníci do 
domů přinášejí. 
 Další informace se dozvíte začátkem ledna, kdy budeme znát 
aktuální epidemiologickou situaci a možnosti koledování.
 Ing. Jana Poláčková, Farní charita Dobruška

P o t r a v I n o v á  s b í r k a 
v  I n f o r m a č n í m  c e n t r u

Již tradičně se opočenské informační centrum zapojilo do potravi-
nové sbírky, kterou pořádá Farní charita Dobruška. 
 „Vzhledem k aktuální situaci přibylo rodin, kterým se nedaří 
zvládat tíživé podmínky a propad příjmů vlastními silami. Pomá-
háme, kde je třeba, a vidíme z reakcí lidí, že tato pomoc má velký 
smysl,“ uvádí Charita. A dodává, že i malý dar je velká věc. 
 Protože nevíme, jak bude informační centrum výhledově ote-
vřeno, je zatím možné nosit potraviny v provozní době podatelny 
Městského úřadu Opočno. Sbírka probíhá do 22. prosince.  (dš)

 P ř e h l e d  z á s a h ů  j e d n o t k y 
s d h  o P o č n o

 − 2. 10. 2020 – 19:56 – Přepychy, požár slámy na ploše 15x10 
metrů. Hořící sláma byla součástí stohu a byla určena k zaorá-
ní. Na likvidaci požáru nasadili hasiči několik vodních proudů 
a vodní dělo. Na místě spolupráce s HZS Dobruška a Rychnov 
nad Kněžnou, JSDH Přepychy, Týniště nad Orlicí a Trnov, PČR.

 − 3. 10. 2020 – 11:10 – Opočno, technická pomoc. Hasiči po-
mohli se zajištěním a rozebráním velkého párty stanu, který 
se převrátil vlivem silného poryvu větru. Na místě spoluprá-
ce s HZS Dobruška.  JSDH Opočno
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 P o č a s í  –  ř í j e n  2 0 2 0

Průběh počasí v Opočně je sledován automatickou meteo-
rologickou stanicí v areálu Výzkumné stanice pěstování lesů 
(VÚLHM Strnady) s hodinovými termíny zápisu měření. 
Srážky jsou rovněž měřeny klasickým srážkoměrem (poloha 
stanice: nadmořská výška 268 m, SZŠ 50°16'7.558"N, VZD 
16°6'30.534"E).
 V říjnu 2020 byl průměr naměřených teplot vzduchu 2 m nad 
terénem 10,4 ºC, což je pro tento měsíc blízko průměru (prů-
měr pro období 2001 až 2020). 
 Celkový srážkový úhrn v říjnu 2020 činil 79,2 mm a byl vý-
razně nadprůměrný (průměr zde je 52,1 mm). Je zajímavé, že 
stejný srážkový úhrn zde byl naměřen i v září 2020.
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Teploty vzduchu 200 cm nad zemí a srážky 
v areálu Výzkumné stanice Opočno v říjnu 2020

srážky teploty
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Hodinový průběh teplot vzduchu a denní úhrny srážek ve sle-
dovaných časových termínech uvádí graf. Z průběhu teplot je 
patrná nejvyšší teplota počátkem října, kdy bylo naměřeno až 
23,6 ºC (3. října 2020). Nejnižší teplota pak byla zaznamenána 
29. října a to 3,2ºC. Nejvíce srážek spadlo 14. října, a to 14,8 
mm. Ing. Vratislav Balcar, CSc.
 Výzkumný ústav lesního hospodářství a myslivosti, v. v. i., 
 Výzkumná stanice Opočno

z u b n í  P o h otovo s t  –  P ro s I n e c  2 0 2 0

ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 8:00–13:00

5. 12. MDDr. Matoušková Lucie
Kvasinská 129, Solnice, 602 152 873

6. 12. MUDr. Miřejovská Dagmar
Třebízského 799, Kostelec nad Orlicí, 494 323 152

12. 12. MDDr. Motyčka Martin
Komenského 44, Rychnov nad Kněžnou, 775 224 093

13. 12. MDDr. Petrák Tomáš
Náměstí Dr. Lützowa 244, Vamberk, 721 200 244

19. 12. MUDr. Podolská Jana
poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště nad Orlicí, 494 371 783

20. 12. MDDr. Rýdlová Zuzana
Tyršova 515 , Opočno, 777 667 353

24. 12. MUDr. Salamin Akram
Kvasinská 129, Solnice, 602 152 873

25. 12. MUDr. Světlík Filip
Tyršova 515, Opočno, 777 667 353

26. 12. MUDr. Štulík Richard
poliklinika Rychnov nad Kněžnou, 494 515 693

27. 12. MDDr. Učňová Petra
Náměstí Dr. Lützowa 244, Vamberk, 721 200 244

1. 1. MUDr. Valešová Pavla
poliklinika, Pulická 99, Dobruška, 494 622 114

2. 1. MDDr. Zdráhal Zdeněk
Masarykova 729 , Kostelec nad Orlicí, 721460150

3. 1. MDDr. Andělová Jana
Jana Pitry 448, Opočno, 731 980 112

Aktualizovaný rozpis naleznete na úřední desce Městského 
úřadu Opočno a na www.opocno.cz.
 
 z jednání  rady —

Rada města č. 50/2020, výběr usnesení 
(celkem bylo přijato 27 usnesení)

 − Rada města Opočno schvaluje plán zimní údržby pro zim-
ní období 2020–2021.

 − Rada města Opočno schvaluje zadávací podmínky veřej-
né zakázky „Trafostanice Opočno, zimní stadion“, návrh 
firem k obeslání zadáním zakázky a návrh členů komise 
pro otevírání obálek a hodnocení nabídek vč. náhradníků.

 − Rada města Opočno souhlasí s návrhy nových výsadeb na 
Trčkově náměstí a úpravou plochy v Podkostelí u kamen-
ného mostu.

 − Rada města Opočno schvaluje uzavření Mateřské školy  
Opočno od 28. 12. 2020 do 31. 12. 2020.

 − Rada města Opočno nesouhlasí v tuto chvíli s pronájmem 
kempu v areálu koupaliště Broumar jinému nájemníkovi. 
Důvodem je propojenost provozů kempu a koupaliště.

 − Rada města Opočno rozhodla zveřejnit podlimitní veřej-
nou zakázku „Nakládání s komunálním odpadem ve městě 
Opočno“ a schvaluje předloženou zadávací dokumentaci. 
Rada dále schvaluje seznam firem, určených k obeslání 
zadáním veřejné zakázky a složení členů komise pro hod-
nocení nabídek včetně náhradníků.

 − Rada města Opočno schvaluje uzavření smlouvy o spolu-
práci ve věci zimního provozu parku s Národním památ-
kovým ústavem.

 − Rada města Opočno souhlasí s úplnou uzavírkou části 
místní komunikace č. 17c u mateřské školky v ulici J. Pitry 
v Opočně v termínu od 26. 10. do 18. 12. 2020. Souhlasí se 
zvláštním užívání části místní komunikace č. 17c s tím, že 
dotčená část komunikace po ukončení zvláštního užívání 
bude uvedena do původního stavu, bude vyčištěna a v pří-
padě poškození také opravena. O vydání povolení zvláštní-
ho užívání místní komunikace musí investor požádat MěÚ 
Opočno, odbor výstavby, před zahájením stavebních prací.

 − Rada města Opočno rozhodla s ohledem na současnou 
situaci a trvání hygienických opatření v rámci pandemie 
COVID 19, že se v letošním roce akce Mikuláš v Opočně 
neuskuteční. Bezpečnost a zdraví obyvatel Opočna je pri-
oritou.

 − Rada města Opočno schvaluje převod gastro nábytku ze 
Základní školy Opočno do užívání Sociálních služeb měs-
ta Opočna.
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 − Rada města Opočno schvaluje uzavření Smlouvy o bu-
doucí smlouvě o zřízení služebnosti č. 16010-053618 mezi 
městem Opočnem a firmou CETIN a.s., Českomoravská 
2510/19, Praha 9, z důvodu výstavby parkoviště před ma-
teřskou školou a pověřuje starostku jejím podpisem.

Rada města č. 51/2020, výběr usnesení 
(celkem bylo přijato 12 usnesení)

 − Rada města Opočno rozhodla uzavřít Smlouvu o umístě-
ní zařízení na střeše budovy čp. 635 na adrese Pitkova čp. 
635, 517 73 Opočno mezi Oblastní nemocnici Náchod a.s., 
Purkyňova 446, 547 01 Náchod, IČ: 26000202 a městem 
Opočnem.

 − Rada města Opočno souhlasí s předloženou projektovou 
dokumentací na stavbu „Oprava mostu v km 37,233 v úse-
ku Bolehošť – Opočno pod Orlickými horami“.

 − Rada města Opočno souhlasí s konáním akce Podorlická 
rally na Kupkově náměstí v termínu 14. 5. 2021 od 12.00 
do 20.00 za dodržení stanovených podmínek.

 − Rada města Opočno schvaluje sestavení pracovního týmu 
pro zpracování prováděcí PD na čp. 2, dle předloženého 
návrhu. Dále rada města souhlasí s provedením dotazní-
kového šetření, kterým bude oslovena široká veřejnost za 
účelem získání námětů pro další využití objektu čp. 2, kte-
ré by doplnilo již navržené expozice.

 − Rada města Opočno rozhodla o předložení návrhu za-
stupitelům města Opočna na nejbližší pracovní poradě 
s doporučením zrealizovat v roce 2021 nebo 2022 (podle 
aktuální situace v Čánce) pomník obětem 2. světové války 
v Čánce. Dále budou prověřeny možnosti dotace na reali-
zaci, např. od Ministerstva obrany ČR.

 Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ  Opočno
 
 z jednání zastupitelstva —

Zastupitelstvo města č. 14/2020

 − Zastupitelstvo města Opočno rozhodlo o přijetí dotace 
z IROP na Rekonstrukci objektu čp. 2 v Opočně a zadání 
prováděcí projektové dokumentace a zadávací dokumen-
tace pro výběr dodavatele stavby. Dále Zastupitelstvo měs-
ta souhlasí s přípravou výběrového řízení na dodavatele 
stavby. Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ  Opočno

  
společenská  kronika  —

v ý z n a m n é  j u b I l e u m  o s l a v I l I

Ludmila Chroustová  12. 9. 1935
Jiřina Veselková  11. 10. 1925
Zdeněk Škalda  5. 11. 1940
 Srdečně gratulujeme!

9. prosince tomu bude rok 
od úmrtí naší maminky 
paní Evy Jelenové. 

Vzpomínají dcery Helena, Hana, Eva 
a syn Josef s rodinami.

rozhovor  —

 v ý l o v  b r o u m a r u  –  r y b 
b y l o  o P r o t I  P ř e d P o k l a d u 

m é n ě ,  k r y Š t o f  s e  n a Š e l

Výlov rybníku Broumar se stal v posledních letech hojně navštěvova-
nou akcí. Neodmyslitelně k ní patří stánky s občerstvením, program 
pro děti a další dění na hrázi rybníku. Jaký byl ten letošní a jak se 
podařilo organizátorům z Kolowratského rybářství akci zvládnout.  
Zeptali jsme se vedoucího rybářství Václava Kalendy.

Zlatý sumec Kryštof. foto: Václav Kalenda

Výlov se určitě připravuje dlouho dopředu. Počítali jste s tím, 
že by mohly nastat nějaká omezující opatření, nebo jste situaci 
řešili, až když nastala? Jak to ovlivnilo průběh výlovu?
Už dopředu bylo jasné, že nějaká omezení budou, takže jsme po-
čítali s výrazně menší akcí než v minulých letech. Bez propagace, 
bez uzavření silnice, bez stánků na hrázi a bez posezení pro zá-
kazníky. Hlavní změnou byl přesun všech našich aktivit do areálu 
rybářství, abychom v případě nutnosti mohli omezit maximální 
počet lidí na jednom místě. Pokud by přišlo na výlov více lidí na-
jednou, tak by došlo k uzavření brány a návštěvníci by se pouštěli 
v omezeném množství. Naštěstí nával nebyl takový, takže k tomu-
to opatření jsme nakonec nemuseli přistoupit.

Opatření se týkala i samotných rybářů? Jaké to bylo, vykoná-
vat poměrně fyzicky náročnou práci v rouškách?
Pro výlovy rybníků jako namáhavou činnost v obtížných podmín-
kách platí výjimka, takže rybáři v lovišti mít roušky nemuseli. 
Ostatní zaměstnanci nosili roušky normálně a nebyl to pro nikoho 
problém. Výjimka platila i na prodej v neděli, takže na rozdíl od 
jiných obchodů jsme při výlovu rybníka mohli prodávat ryby z něj 
přímo na hrázi.

Jak hodnotíte výlov z hlediska výnosu ryb i ve srovnání s před-
chozími lety? A jaké ryby se v Broumaru vlastně chovají. 
Ryb bylo oproti předpokladu méně, mohou za to vyšší ztráty způ-
sobené kormorány po nasazení ryb do rybníku. Na velkém množ-
ství hlavně menších ryb bylo možné vidět také poranění způso-
bená kormorány těsně před výlovem. I díky tomu bylo vyloveno 
celkem malé množství plotic, perlínů nebo cejnů.

V médiích se objevili informace o problému s odbytem ryb 
v souvislosti s probíhající pandemií. Pociťujete je také?
Ano problémový je hlavně zahraniční obchod, naštěstí se nás ten-
to problém týká jen okrajově, protože do zahraničí dodáváme živé 
ryby pouze v omezené míře. Aktuálně je vidět poměrně velký zájem 
o ryby přímo na naší prodejně v areálu sádek. To souvisí s tím, že 
hodně lidí si vaří doma a prodejnu jsme tento rok zmodernizovali.
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Nabízíte i přímý prodej ryb u vás v rybářství. Dají se ryby koupit 
i za současné situace?
Ryby prodáváme na sádkách celý rok. V naší nabídce jsou jak živé 
sladkovodní, tak i nabídka uzených nebo mražených ryb. Pokud 
by někdo neměl chuť přímo na rybu, tak si u nás může koupit nově 
třeba pečené vepřové koleno zavařené ve sklenici. Zastavte se 
u nás a uvidíte sami, že je z čeho vybírat.

Na závěr se nemůžu nezeptat na zlatého sumce Kryštofa. Po-
dařilo se ho vylovit i letos? Pokud ano, kde stráví zimu? A kolik 
je mu vlastně let?
Kryštofa jsme opět v rybníku našli a hned po skončení výlovu jsme 
ho zase do něj vrátili. Aktuálně má necelých 30 kg a byl v dobré 
kondici, takže se mu v rybníku hezky daří. A jak je starý se celkem 
špatně určuje, v Broumaru plave od roku 2013, kdy vážil přibližně 
10 kg. V roce 2015 přišel nápad z něj udělat našeho maskota a po-
jmenovat ho. Odkud a kdy přesně se k nám vlastně dostal, se neví, 
takže je to taková malá záhada.  (dš)

z  opočenských škol  —

ř í j e n  v  z á k l a d n í  Š k o l e  o P o č n o

Dne 14. října nastalo to, čeho jsme se všichni obávali. Zavřely se  
školy pro žáky a začalo období výuky na dálku. Co taková výuka 
obnáší? Učitelé se pečlivě připravují na on-line hodiny přes apli-
kaci Microsoft Teams, zadávají a kontrolují oskenované úkoly, 
tráví dlouhé hodiny u počítače. Zaměřují se pouze na základní 
učivo, vyučování rozdělují na kratší úseky, střídají různé metody 
a formy práce. Dětem chybí kamarádi ze třídy a společné zážitky 
ze školního prostředí. Všichni se však snaží zvládnout toto těžké 
období co nejlépe.
 Nejobtížnější chvíle zažívali ti nejmenší školáci, naši prvňáčci, 
a jejich rodiče. Nové prostředí, noví kamarádi, plnění školních 
povinností. V prvních třídách probíhala výuka zprvu formou 
off-line, tedy formou zadávání domácí práce přes mail, telefon 
nebo skype. Od 2. listopadu se rozběhla distanční výuka formou 
on-line. Děti rozdělené do dvou skupin po osmi žácích praco-
valy pěkně a s nadšením, byť pod dohledem svých rodičů. Z 16 
žáků I.B se jich pravidelně připojovalo 15. Skupiny se střídaly 
po 20 minutách, aby se děti mohly protáhnout a odpočinout si. 
V I.C měli rodiče a děti možnost individuálních konzultací s vy-
učující pomocí videohovorů přes WhatsApp nebo Messenger. 
Tuto možnost využilo v období od 14. do 23. října denně 4 až 5 
rodičů. Ze 16 dětí ve třídě bylo do distanční výuky zapojeno 14. 
Podobným způsobem probíhala výuka i v I.A. Prvňáčkům však 
chyběla okamžitá zpětná vazba na jejich práci, ať už v podobě 
razítka či jedničky v sešitě, osobní kontakt s učitelem i s jejich  
spolužáky.
 V druhé třídě probíhala výuka na dálku podobně. Vzhledem 
k vysokému počtu žáků ve třídě byli rozděleni do tří skupin zhru-
ba po osmi žácích, aby měl každý možnost v hodině mluvit a být 
v bližším kontaktu se svou paní učitelkou. Z 28 dětí se jich 25 pra-
videlně zapojovalo do on-line výuky. 
Podobně jako jejich mladší spolužáci se také většina žáků třetích 
tříd velmi dobře zapojila do distanční výuky.  Vypracované úkoly 
zadávané e-mailem jednou za dva dny posílají pomocí Microsoft 
Teams nebo je osobně nosí ke kontrole, plní je pečlivě a svědomi-
tě. Žáci III.B o distanční výuce řekli:
 Martin Šafář: „Je to dobře, alespoň se něco naučíme, paní uči-
telka nám vysvětlí, jak máme práci dělat, a pak je to lehčí.“
 Matěj Drahorád: „Distanční výuka se mi líbí, lepší, kdyby těch 

hodin bylo víc.“
 Julie Gramelová: „Líbí se mi, že se učíme od druhé hodiny, že 
se vidíme, že se něco naučíme.“
 Všichni oceňují, že se v této nelehké době mohou s kamarády 
vidět alespoň prostřednictvím obrazovky.
 Ve IV.A se online výuky účastní 17 dětí, ostatní se učí doma 
s rodiči. Všichni, rodiče a děti, spolupracují a poctivě se do výuky 
zapojují. Vypracované úkoly posílají jako přílohu e-mailu nebo je 
nosí ke kontrole osobně. Ve IV.B pracují online všichni žáci. Už 
v září byli seznámeni s programem pro distanční výuku, nebyli 
tedy zaskočeni změnou výuky. Někteří využili možnost zapůjčit 
si ve škole notebook pro práci z domova. Zpočátku plnili své úko-
ly pod dohledem rodičů, nyní už mnozí zvládají obsluhovat apli-
kaci Teams sami. Využívají ji nejen k výuce, ale i pro vzájemnou 
komunikaci s kamarády.
 Také v pátých třídách jsou ve výuce na dálku žáci rozděleni do 
dvou skupin, ve zkráceném rozvrhu se věnují především základ-
nímu učivu v hlavních předmětech, učí se pracovat s prezentace-
mi. Většina dětí je zapojena do výuky prostřednictvím aplikace 
Teams.  Ve třídě V. A mají mimo hlavní předměty do výuky zařa-
zenou výuku čtení a literárního tvoření, kde se svěřují se svými 
prožitky z četby knih a popisují, jak vnímají čas strávený v pří-
rodě. Počáteční problémy ve třídě V. B s hesly do aplikace Teams 
ochotně a hladce vyřešil pan učitel Přemek Kejzlar.
 Většina žáků 1. stupně si zaslouží velkou pochvalu za odvede-
nou práci a zvládání učiva na dálku. Je potěšující, že se těší na 
návrat do školních lavic a na setkání se svými spolužáky i na svou 
paní učitelku. Do té doby je třeba neztrácet elán a dobrou náladu. 
Někdy je to velmi těžké – když nestíhá wifi, když se učitelé nebo 
žáci potýkají s technikou či webovým rozhraním, když se občas 
nevidí nebo neslyší…
 Do distanční výuky žáků prvního stupně začínají vstupovat 
také vychovatelky Školní družiny a Školního klubu. Věnují se 
individuálně žákům, kteří učivo potřebují dovysvětlit, říci jiným 
způsobem, a především potřebují více času na procvičování. 
Také škola uvítala pomoc studentek pedagogických fakult, které 
nám s touto formou doučování začínají pomáhat také.
 Velké poděkování patří rodičům za vstřícnost, ochotu, spolu-
práci a zodpovědný přístup, zvláště pak u nejmenších školáků, 
kteří to nejvíce potřebují. V tento moment je společným přáním 
nás všech, aby se nám všichni žáci co nejdříve vrátili zpět do škol-
ních lavic.
 Děkuji všem, kteří se na distanční výuce podílejí, obzvláště 
pak rodičům těch nejmenších žáků.
 Mgr. Eva Alexanderová, ředitelka Základní školy Opočno

 s b ě r  P a P í r u

Ve dnech 19.–23. října pořádala škola sběr starého papíru. 
I v době přísných opatření kvůli koronaviru byla tato akce 
úspěšná. V přistavených kontejnerech bylo odevzdáno do sbě-
ru 4,5 tuny starého papíru.
 
Nejlepší sběrači: 1. místo – Tereza Tomášová, V.A (305 kg),  
2. místo – Tomáš Dekov, I.C (200 kg), 3. místo Ondřej Novotný, 
III.A (140 kg). Pořadí tříd:  1. místo třída I.C, 2. místo třída IV.B, 
3. místo třída  III.A.

Děkujeme všem, kteří se této akce zúčastnili. Výtěžek bude slo-
žen na účet Spolku rodičů a přátel Základní školy Opočno a pou-
žit ve prospěch žáků školy. Základní škola Opočno
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 o c e n ě n í  d ě t í  
v e  v ý t v a r n é m  P r o j e k t u

 foto: MŠ Opočno

Za prázdninový projekt Galerie pod širým nebem jsme nako-
nec letos ocenili dvě desítky obrázků. Děkujeme tak všem dě-
tem i jejich rodičům, že se akce zúčastnili a strávili tak kreativ-
ně čas se svými dítky. 
 Už teď plánujeme další výtvarný projekt, ve kterém budeme 
společně vyrábět Betlém do vestibulu naší mateřinky.  
 za kolektiv Mateřské školy Opočno
 Johana Citová a Livie Kuchařová

Kolektiv zaměstnanců Mateřské 
školy v Opočně přeje všem čtenářům 
Opočenských novin klidné Vánoce 
a pevné zdraví v novém roce. 

 P r o d e j  k a l e n d á ř e  
z á k l a d n í  u m ě l e c k é  Š k o l y

V letošním roce slaví škola výročí 80 let od svého založení. 
K této příležitosti jsme vydali kalendář na rok 2021, kde se 
v jednotlivých týdnech setkáte s historií i současností naší ško-
ly. Celý kalendář si můžete prohlédnout na webu města: www.
opocno.cz – život ve městě – aktuality. 
 Cena kalendáře je 100 Kč a zakoupit si jej můžete v kanceláři 
školy, a to každé pondělí a středu od 11 do 17 hodin až do vy-
prodání zásob. Věříme, že vám kalendář udělá radost a každý 
týden příštího roku vám přinese milý pozdrav od našich dětí 
a učitelů.   ZUŠ Opočno
  

z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

 P r o v o z  k n I h o v n y  v  P r o s I n c I

Milý čtenáři a návštěvníci knihovny, moc nás mrzí, že z důvo-
du epidemických opatření nemůže být knihovna otevřená. Vě-
říme, že se situace postupně bude zlepšovat a vše se vrátí do 
původních kolejí. O aktuálním dění v knihovně vás budeme 
průběžně informovat prostřednictvím internetových stránek 
(knihovna.opocno.cz) a facebooku knihovny.
 Poslední prosincový týden, tj. od 28. 12. 2020 do 1. 1. 2021 
bude knihovna pro veřejnost uzavřena. 

k n I h a  P r o  t e n t o  m ě s í c

Martin Šulc, Ivana Šulcová – 
Životní příběh Jana Mikoláška
Říkali mu „zázračný lékař“ nebo také „lidový 
léčitel“. Pro novináře to byl „šarlatán“ a pro 
komunisty „zloděj a podvodník“. Jan Mikolá-
šek, polozapomenutý bylinkář, který ve čtyři-
cátých a padesátých letech měl slávu, peníze 
a postavení. 
 Zažil první republiku, nacistickou okupaci 

a tuhý komunismus v padesátých letech. Díky svým schopnos-
tem si vybudoval obrovskou klientelu pacientů, a to i z řad nej-
vyšších vrstev. Léčil prezidenta Antonína Zápotockého, Hitle-
rova tajemníka Bormanna, herce Sašu Rašilova nebo vdovu po 
Karlu Čapkovi. U jeho domů v Hradečně a posléze v Jenštejně se 
každý den tvořily dlouhé fronty čekajících pacientů. Mikolášek 
pomohl mnoha lidem a pacientovu diagnózu zjišťoval z lahvičky 
moče. Jeho život byl samá turbulence. Zažil mnoho udání, po-
potahování u soudů, lidskou závist, vězení a ztrátu veškerého 
majetku.  Zůstal by pravděpodobně zapomenut, nebýt Marti-
na Šulce, jednoho z autorů knihy, který ho objevil při sestavo-
vání vlastního rodokmenu. Během svého bádání získal mnoho 
zajímavého materiálu, fotografií a dokumentů a předkládá vám 
tímto jeho pravdivý životní příběh.
 

k n I ž n í  n o v I n k y

Oddělení pro dospělé
– Alena Jakoubková: Oko za oko, manžel za manžela 
  Román pro ženy.
– M.W. Craven: Černé léto. Detektivní thriller.
– Rebecca Gablé: Cizí královna. Historický román.
– Arnošt Vašíček: Perunův hněv. 
  Dobrodružný mysteriózní román.
– Michala Jendruchová: Babiččina sladká terapie 
  Humorný román pro ženy.
– Dominik Dán: Nevinným se neodpouští. Detektivka.
– Jaromír Jindra: Tajemství prostopášného mládence 
  Historický román.
– Michael Robotham: Štvanec. Detektivní thriller.
– Miloň Čepelka: Deníky haiku 3. Poezie.
– Petr Hampl: Cesta z nevolnictví 
  Populárně-naučná publikace.

Oddělení pro děti
– Hana Zobačová: Auta, vlaky, bagry taky. Pohádky.
– Michael Engler: Tři ovečky na arše. Příběhy o zvířátkách.
– Petra Braunová: Eda se nedá. Ze života dětí.
– Hiro Kamigaki: Bludiště – Zámek v oblacích 
  Dobrodružný příběh.
– Arthur Conan Doyle: Dobrodružství profesora Challengera
  Dobrodružný příběh.
– Linda Chapmanová: Hvězdný prach – Magie v korunách
  Fantasy příběh.
– David D. Levine: Arabella z Marsu. Sci-fi příběh.
– Tomáš Zony Zonyga: Deník parkuristy. Příručka.
– Ludmila Hénková: Jak se stavěly divy světa. Encyklopedie.

Kompletní přehled nových knih naleznete na stránkách knihovny 
v sekci On-line katalog, v pravém menu Novinky.



Příjemný let rokem 2021 
Vám přejí opočenské knihovnice

Lucka a Radka

" K n i h y  j s o u  p r o  l i d i  t í m ,
č í m  j s o u  p r o  p t á k y

k ř í d l a . "

J o h n  R u s k i n
Veselé Vánoce 
a šťastný nový rok

z  opočenského zámku —

kultura  —

v á n o č n í  k o n c e r t y  v  o P o č n ě

S probíhajícím adventem jsme zvyklí, že nás obklopuje vánoční 
hudba na každém kroku a chodíme na adventní koncerty. Letos 
v tomto směru budeme mít trochu jiné Vánoce, alespoň z hledis-
ka koncertů. Bohužel současná protiepidemiologická opatření 
neumožňují konání živých adventních koncertů a možnost shlu-
kování většího počtu lidí na jednom místě. Z toho důvodu ani 
v Opočně neproběhnou plánované vánoční koncerty.

26. 11. Vánoční koncert  
Moniky Absolonové

Přesunuto
na 4. 5. 2021

6. 12. Vánoční koncert ZUŠ Zrušeno

13. 12. Vánoční koncert Mladého 
týnišťského big bandu

Zrušeno

19. 12. Vánoční koncert Opočenky Zrušeno 

27. 12. Česká mše vánoční J. J. Ryby Zrušeno

 o P o č n o  v  P r o m ě n á c h

Zatím stále studuji materiály o škole čp. 4 a věřte, že je to čtení 
zajímavé. Krásné pak je, když k zápisům starým 150 let mohu 
přiřadit tvář, jako je tomu v případě ředitele školy J. V. Dlouhého. 
Z mnoha stran, které mu věnuje školní kronika, uvádím:
 „Založil knihovnu žákovskou. Zamezil obvyklé zde tančení 
mládeže o „vrkoč“ v úterý masopustní. Domohl se toho, že chudá 
mládež potřebnými knihami, sešity a později každoročně obuví 
podílena bývá. Hleděl nejdůležitější pomůcky učební škole zdejší 
opatřiti, za kterou příčinou mládež mnohé divadelní hry, akade-
mie a loterie pořádala, čím mnoho set zl. vyzískáno.“ 

Jiří Václav Dlouhý (nar. 1844 v Táboře) začal v Opočně učit v roce 
1867. O dva roky později se stal učitelem řídícím a v roce 1872 zís-
kal titul ředitele. foto: archiv města Opočna

Co bylo tančení mládeže o „vrkoč“? 
 Odpověď najdeme opět v kronice školy obecné. Stojí za přečte-
ní. Uvidíte, že učitelé to nikdy neměli jednoduché. 
 Zápis z 26. června 1870: „Bývalo zde zvykem o masopustní 
úterý, že se školní dítky v hospodě shromažďovaly, aby o „vrkoč“ 
tančily. Zábava tato sama o sobě stávala se povážlivou, an dítkám 
kořalky i piva bylo naléváno; (…) Vida to učitel, zakázal hned roku 
1867 o své újmě dítkám zábavu tu navštíviti; 26 dítek skutečně 
uposlechlo, kterýžto počet by větší býti mohl, kdyby mnozí rodi-
čové dítek byli k neposlušnosti nepodněcovali slovy: „Kdo dal uči-
teli právo zakazovati, co zde od jakživa bývalo?“ (…) Jeden žák byl 
od švagra bitím přinucen k tanci jíti.  Některé matky tam vzpíra-
jící se dítky více nesly než vedly. Když jsem tyto a podobné zprávy 
zvěděl, byl jsem zarmoucen i potěšen.
 R. 1868 jsem zákaz obnovil a v následku toho se z druhé třídy 
již jen 26 dítek ve „vrkoči“ zúčastnilo. R. 1869 ještě méně (totiž 5, 
samé prázdné hlavy). Roku 1870 byl slíben těm, kteříž se „vrkoče“ 
zdrží, výlet a tu se zúčastnil pouze jeden hoch.“  Dana Marková

z  o P o č e n s k é  f a r n o s t I

Prosinec je tradičně spojený s Vánocemi. Letos to bude razant-
ně jiné, možná trochu nepříjemně poznamenané pandemickými 
opatřeními, strachem. Hodně akcí se ruší vzhledem k nejistotě. 
Římskokatolická farnost – děkanství Opočno chce i přes to všech-
no vysílat signál, jiskřičku naděje, která do vánočního času patří. 
Obzvláště letos je důležitá... 
 Na prvním místě chci moc poděkovat všem, kteří jste se jakým-
koliv způsobem zapojili v boji proti pandemii – svou lidskostí, 
pomocí. Je to důkaz, že ačkoliv můžeme mít pocit, že „lidstvo“ je 
„zlé“, tak „člověk“ je dobrý. Možná víte, že v listopadu jsem sám 
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Krásné prožití svátků vánočních 
a vše dobré v roce 2021 

vám přejí pracovníci 
organizační složky Kultura v Opočně. 



onemocněl nemocí covid-19, proto jsem se nemohl aktivně podí-
let na pomoci potřebným, což mě mrzí. O to víc děkuji těm, kteří 
se nasadili v boji proti této nemoci. Děkuji za jejich odvahu! 
 Listopad jsme jako farnost zakončili symbolickou akcií „Červe-
ná středa“. Nasvítili jsme červeně okna klášterního kostela, aniž 
bychom při plánování tušili, jak výmluvná tato akce letos bude 
vzhledem k teroristickým útokům nejenom ve Vídni. Moje svobo-
da končí tam, kde začíná svoboda druhého člověka a nikdo nemá 
právo druhému víru vnucovat a ani v ní bránit. Kdo tak činí, je fa-
natik, a to nemá nic společného s vírou či nevírou, ať už je jakékoli 
denominace. Obzvláště v této těžké době je pro každého výzvou 
být znamením naděje, že chceme mít svět dobrý s touhou po lep-
ších zítřcích. 

 Jménem farnosti vás chci pozvat na několik symbolických akcí. 
První je foyer děkanského kostela. Bude otevřené každé odpoled-
ne. To není až taková novinka, ale jsou tam instalovány prázdné 
jesličky – krmelec – s adventní hvězdou. Tato aktivita zve každého 
k tomu, aby do těchto prázdných jeslí položil nějakou svou obavu, 
možná to, co ho štve, trápí, bolí. Je to příležitost trochu letošní Vá-
noce pojmout jinak. Napište to na papírek a vložte do jeslí. Budu 
je pravidelně odebírat, aby je nikdo nemohl číst – ani já je nebudu 
číst. Můžete do nich napsat jakékoliv trápení či prosby. 
 Na štědrý den, ve 14:30 bychom u těchto prázdných jeslí – ale 
plných vašich – našich – bolestí – četli starozákonní biblické před-
povědi o zaslíbení Mesiáše. Po staletí svých bolestí a trampot Izra-
elský národ očekával, že mu někdo pomůže, že ho někdo vysvobo-
dí. Příchod Ježíše, kterého si tradičně o Vánocích připomínáme, 
je pro křesťany právě ono zaslíbení – vrchol všech těch předobra-
zů. Proto na znamení onoho vrcholu do těch jeslí položím spolu 
s vámi figurku Ježíška. Moc vás tedy zvu na Trčkovo náměstí, kde 
budou znít vánoční koledy a úryvky z Písma. Přijďte načerpat tro-
chu vánoční naděje do těchto dní. Nakonec při vánoční mši svaté 
(24. 12. v 16:00 v děkanském kostele) budu na ty vaše problémy 
pamatovat a za ně se modlit. Aktuálně nevíme, zda tato mše svatá 
bude veřejná anebo ne, ale určitě bude vysílána na facebookových 
stránkách naší farnosti. 
 Také vás moc zveme na děkanství – každý adventní víkend (so-
bota 13:00–16:00 a v neděli v 10:00–11:00) na výstavu betlémů. 
Bude zde možnost zakoupit i nějaké zboží a tak symbolicky při-
spět na plánovanou opravu budovy děkanství. To ale samozřejmě 
není podmínka! Vstup na výstavu je volný a všichni jsou vítáni.
 Ostatní aktivity budou vzhledem k omezením on-line. Kdo by 
se chtěl připojit, prosím, sledujte naše stránky www.dekanstvi-
opocno.cz a aktuální farní ohlášky. V této době se těžce plánuje 
a vše se poměrně rychle mění. 
 Přeji vám všem pokojný advent – období očekávání. Ať každá 
svíce na adventním věnci je znamení nového, většího světla do 
temných pandemických dní.  P. Filip Foltán

z a  b e t l é m y  d o  o P o č n a

Víte, jak si můžete prosvětlit a zpříjemnit letošní pošramocenou 
předvánoční náladu? Jeden způsob vám připravil Spolek ABA-
KUS, spolek Senioři z Opočenska a partneři z obcí Rodného 
kraje Františka Kupky ve spolupráci s podnikateli – obchodníky. 
Ti půjčili své výlohy pro betlémy výtvarníků našeho kraje. Od 12 
hodin v sobotu 12. prosince až do konce roku 2020 si můžete při 
procházce centrem města a přilehlých ulic prohlédnout papírové 
i dřevěné betlémy z tvorby a sbírek Jarmily Haldové ze Sedloňova, 
Jitky Tláskalové a  Petra Netíka–Nejtyho z Opočna, ke kterým se 
přidali další naši spoluobčané se svými paličkovanými, keramic-
kými i perníkovými betlémy. Pokud i vy máte zájem  přispět k at-
mosféře adventního času a vánočních svátků, vyzdobte svá okna 
betlémy  také.  Vaši vnímaví sousedé a návštěvníci Opočna to ur-
čitě ocení.  Jiří Králíček, Spolek Abakus

 P o Š t o u n í  k n í ž k a  m a X m I l I á n a 
v  P r o d e j I

Spolek Abakus se Spolkem ProPřepychy, kni-
hovnou U Mokřinky v Mokrém, obcí Sedloňov 
a statkem U Oubrechtů v Pohoří pro vás při-
pravily překvapivou nabídku:  Poštouní knížku 
od Maxmiliána pro rok 2021. V brožurce se do-
čtete o našich rodácích i výročích, na které 
v Rodném kraji Františka Kupky v příštím roce 
vzpomeneme. Ilustrace jsou od našich přízniv-

ců – ilustrátorů, kterým jsou Orlické hory a jejich podhůří domo-
vem, Petra Netíka–Nejtyho a Jarmily Haldové. Výtěžek z prodeje 
bude věnován na dveřnice „Poštouny U Maxmiliána“ (dřevěné 
okenice na dveře). Tu hodláme v dubnu roku 2021 otevřít a pro-
střednictvím výsledků tvůrčí práce místních autorů tak oživit 
dobré duchy tradičního buditelského střediska.
 Otevírací doba Poštouny U Maxmiliána (na rohu Kupkova 
náměstí a Zámecké ulice). Poštouna U Maxmiliána bude otevře-
na od 10. do 23. prosince ve všední dny od 10 do 12 a od 16 do 17 
hodin. Mimo uvedené časy podle toho, jak se poštouník vyspí.
 Zatím nabízíme Poštouní knížku Maxmiliána pro rok 2021, vá-
noční pohlednice a PF od Petra Netíka a Jarmily Haldové, nástěn-
ný kalendář Obce Přepychy 2021 a Přepyšský zpravodaj.

 Příjemný adventní čas plný víry v sebe 
(s podezřením, že Blaničtí rytíři hned tak nevyjedou) 

přeje za všechny partnery Jiří Králíček, Spolek Abakus

k a l e n d á ř  a k c í  —

P r o s I n e c  2 0 2 0

od 28. 11.
do 20. 12.

VÝSTAVA BETLÉMŮ
Děkanství Opočno na Trčkově náměstí
Otevřeno vždy o sobotách od 13 do 16 hodin 
a nedělích od 10 do 11 hodin.

od 29. 11.
do 22. 12.

POTRAVINOVÁ SBÍRKA
Informační centrum Opočno
Ve spolupráci s Farní charitou Dobruška.

od 12. 12.
12:00

do konce 
roku

ZA BETLÉMY DO OPOČNA
centrum města a přilehlé ulice
Výstava betlémů ve výlohách obchodů  
a oknech domů. 
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p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

n o v o d o b á  h I s t o r I e  b u d o v y  č P.  2

Jako rodilý Opočeňák a tím pádem i patriot tohoto města s po-
těšením sleduji změny, které se zde dějí. Z mého pohledu je toho 
na třítisícové městečko poměrně dost. A další věci se připravují. 
Z posledních událostí, které jsem s radostí přivítal, bylo rozhod-
nutí zastupitelstva o přijetí dotace na rekonstrukci národní kul-
turní památky – objektu čp. 2.  A to i z důvodu, že jsem se na dění 
okolo této budovy jako člen zastupitelstva města v letech 1990 až 
2002 podílel. Vím proto, že to byla velmi složitá, zdlouhavá jedná-
ní, která provázela zásadní rozhodnutí.
 Bývalý úřední dům, později budova okresního soudu, dále Zá-
mecká restaurace a vinárna, se nachází na Trčkově náměstí. Spo-
lečně s budovou čp. 379, odděluje areál zámku od svého okolí. Již 
od roku 1990 probíhala debata zastupitelů o tom, co s touto bu-
dovou bude dál. Před rokem 1989 byl připraven projekt na rekon-
strukci přední části objektu za cca 35 mil. korun. K realizaci ale 
nedošlo, protože podnik RAJ Náchod, který celý objekt spravo-
val, skončil v likvidaci. Potom mělo dojít k privatizaci, která však 
byla zastavena. Důvodem byla snaha města dokázat, že tento ob-
jekt je historickým majetkem města. Bohužel, ale město nedoloži-
lo doklady o tom, že tomu tak bylo.

Zámecká vinárna v čp. 2 bývala ve své době vyhlášeným podnikem.
 foto: archiv města Opočna

 V tu chvíli nebylo jasné, co s budovou bude dál a jakým způ-
sobem se k tomuto problému postaví stát, zastoupený OÚ. Jed-
nou z možností mohl být prodej. Byla však obava z toho, jakým 
způsobem bude následně nakládáno s budovou v historické čás-
ti města a v památkové zóně. Byli tací, kteří si v těchto místech 
dokázali představit i obchodní dům. V lepším případě objekt pře-
stavět na byty. Několik zájemců v této době odstoupilo od svého 
úmyslu se zde angažovat z důvodu, že nikdo nedokázal definovat, 
jaké podmínky budou stanoveny pro nového majitele  či nájemce. 
A to hlavně ze strany Památkového ústavu. Sehrálo zde velkou 
roli i to, že se odhadní cena objektu vyšplhala na neuvěřitelných 
26 milionů korun. Platily totiž nesmyslné koeficienty navýšení 
ceny pro objekty v památkové zóně. V této době se i OÚ začal při-
klánět k tomu, že jedině město bude mít enormní zájem na tom, 
aby objekt dál nechátral a měl konkrétního majitele. V této patové 
situaci městské zastupitelstvo odsouhlasilo záměr na zakoupení 
tohoto objektu. Opět opakuji, že odhadní cena byla v této době asi 
26 milionů. Město ale jednalo o tom, že nebude muset platit plnou 
odhadní cenu a požádalo o přednostní odkoupení za maximálně 
20 % odhadní ceny. I tak by to byla velká částka.
 Celková situace však byla nadále velmi komplikovaná. Nejen 
vzhledem k tomu, že prodej za sníženou cenu musel projít schvá-

lením ve vládě. Teprve při podávání všech podkladů na minister-
stvo nám bylo oznámeno, že je na budovu čp. 2 a pozemek pod 
ní uplatněn restituční nárok paní Kristinou Colloredo-Mansfeld. 
(dále jen KCM) V tu chvíli nastalo další kolo jednání zástupců 
města o využití objektu, tentokrát s KCM. V listopadu 1997 KCM 
přislíbila vzdát se nároku na restituci budovy čp. 2 ve prospěch 
města.  Z toho však vznikl další problém, jak právně ošetřit to, že 
nedojde k prodeji nebo převodu úplně jinému subjektu.  Vzdání se 
restituce přímo ve prospěch města totiž nebylo možné. Pouze do 
rukou státu, který měl v tomto případě rozhodující slovo. Nako-
nec se nenašla žádná možnost jak zabránit prodeji jinému subjek-
tu, pokud vláda neodsouhlasí přímý prodej městu. Bylo nutno se 
spolehnout na ústní dohodu s vedením OÚ a státními orgány. V tu 
chvíli bylo kalkulováno s tím, že se jen těžko najde kupec, který 
by byl ochoten zaplatit přibližně 13.250.000 Kč (v mezidobí došlo 
ke snížení koeficientu při odhadu objektů v památkové zóně). Vý-
sledkem celého snažení bylo, že v roce 1999 byla udělena výjimka 
a státem byl odsouhlasen úplatný převod městu za dohodnutou 
cenu 2.656.233 Kč. V této ceně ale nebyla zahrnuta částka za po-
zemek pod budovou. Toto bylo řešeno samostatně.
 A tak konečně v dubnu roku 2000 podal OÚ žádost o vklad 
budovy čp. 2 do katastru nemovitostí pro město Opočno. V té-
mže roce byla také podána žádost na regeneraci památkové zóny 
v Opočně na opravu střechy. Postupem času byla na budově opra-
vena fasáda, okna a došlo k hrubému úklidu budovy a sklepů. Cel-
kově zde bylo do dnešních dnů proinvestováno již přes 10 milionů 
korun. V průběhu doby byly zpracovány některé možnosti na vyu-
žití budovy čp. 2. Byly posuzovány jejich klady a zápory. Bylo oslo-
veno několik investorů. Partnera na využití objektu se ale městu 
najít nepodařilo. Z tohoto důvodu se zastupitelé rozhodli nechat 
zpracovat projekt na využití objektu a požádat stát o dotaci na 
jeho rekonstrukci. V září letošního roku bylo městu nabídnuto 
přidělení dotace ve výši cca 74.000.000 Kč.  Nyní je nutné aktu-
alizovat údaje v projektu (ten byl podán již v roce 2017) a zajistit 
zpracování projektové dokumentace, aby bylo možné spočítat, co 
si město může či nemůže dovolit. 
 Je to ještě běh na dlouhou trať. Budou nutná další zásadní roz-
hodnutí pro zastupitele. Ale od toho jsou zvoleni. A věřte, výše 
popsaná rozhodnutí minulých zastupitelů nebyla také vůbec 
jednoduchá. Každý má jiné představy.  Mnoho lidí řekne, že jsou 
důležitější věci. V krátkodobém kontextu možná ano. Ale použi-
ji-li citát: „Ne jenom chlebem bude člověk živ…“, vidím to jinak. 
Nevím, jak se budeme dívat na to, když budeme mít jen krásné 
silnice a chodníky, ale budou nám chybět sport, kultura, rekreace 
a hezké prostředí. Věřím, že „čépé dvojka“ si z mnoha důvodů po-
zornost zaslouží a pokud to jen trochu půjde, tak se za ni přimlou-
vám. Přeji zastupitelům jen moudrá rozhodnutí, která budou pro 
dobro Opočna.  Jiří Cvejn

 b u d o vá n í  k a n a l I z a c e  v  č á n c e

Přichází zima, ranní mlhy a chladné počasí. Uzavíráme naši za-
hrádkářskou sezonu a stejně tak uzavírají svoji sezonu i jiná od-
větví, třeba i dělníci na venkovních stavbách. Takže i my v Čánce 
konečně můžeme po dlouhé době bez problémů projíždět naší 
obcí. V podstatě od dubna jsme byli neustále omezováni v pohybu 
automobilem, což pro nás není úplně maličkost, jelikož nemáme 
v obci svá zaměstnání, obchod, lékaře apod. Vše, co potřebujeme 
je mimo náš dosah. 
 Dělníci firmy KVIS začali budovat kanalizaci. Na tuto investiční 
akci dostalo město Opočno dotaci od MZE a Královéhradeckého 



kraje v celkové výši 13.666.000 Kč, celkové náklady jsou naceněny 
na přibližně 38.000.000 Kč. Je to krok k čistému a ekologickému 
prostředí okolo nás a komfortu, za který budeme ve finále všichni 
vděčni. Ale bohužel přetrpění stavby a mnohé nepříjemnosti s tím 
spojené v mnoha občanech probudily směs obav a negace.

Průběh prací v Čánce. foto: Kateřina Vošlajerová

 Společně s dalšími spoluobčany jsme se zájmem sledovali prů-
běh stavby. Zjara, když nám rozryli udržované travnaté plochy, 
které nyní sice postupně zarůstají, ale bohužel jsou plné větších 
kamenů, které budou nebezpečné při sečení trávy v příštích le-
tech, poté když nám začali dělat hluboké jámy v silnici. Bohužel 
se při objíždění postupující stavby na mnoha místech muselo ob-
jíždět přes trávníky, které byly poničeny. Doufáme, že příští rok 
se vegetace obnoví a koleje trochu urovnají. Ale kdo jste trochu 
sledoval, mohl jste si všimnout, že ve výkopech byla krásně vidět 
původní cesta přes obec, která byla tvořena nastojato položený-
mi kamennými bloky. Mnozí si ji ještě pamatují. Z výkopu silnice 
u čp. 5 byla vyhrabána krásná zemina, až jsme měli pocit, že tam 
navezli hlínu z kompostárny. Ale pravdou je, že kdysi tam byla 
hráz rybníka a to co vytáhli, bylo úžasně uležené bahno z něho. 
 Nehezky to nyní vypadá u kapličky, kde na zimní období zů-
stává rozbořený chodník, velké jámy plné vody a propadlý náhon. 
Tam skutečně budeme celou zimu koukat na staveniště, přestože 
je to jediné místo, kam v zimě chodí děti bruslit, když je mrazivá 
zima. Naopak velmi příjemná je nyní cesta přes obec od Vodětína, 
kde je kanalizace dokončena a udělán nový povrch celé komuni-
kace. Na příští rok  firmě zbývá větší část spodního konce Čán-
ky a částečně dodělat jednu z ulic. Takže nás dopravní omezení 
ještě na jaře pár měsíců čeká. Největším problémem, který jsme 
řešili, byla naprostá neinformovanost občanů. Protože pokud po-
třebujete uzavřít vesnici, aby se položil nový povrch, tak to musí 
pochopitelně všichni vědět, aby si případně dali auto na kraj vsi. 
Bohužel se stalo i to, že se dělníci naprosto udiveně koukali na lin-
kový autobus, který stál tváří v tvář asfaltujícímu finišéru. Toto je 
opravdu potřeba na jaře hlídat a informovat občany i služby obce 
včas.  Kateřina Vošlajerová

 s k a u t I  v  d o b ě  k o r o n a v I r u

Ani v době koronavirové skauti se svým programem nezahálí. 
Protože se nemůžeme setkávat, rozhodli jsme se přizpůsobit náš 
program nouzové situaci. Z klubovny jsme se přesunuli do online 
prostředí, kde se snažíme alespoň touto formou potkávat s kama-
rády. Zároveň vydáváme časopis Opočenská jednička, ve kterém 
si nejen děti mohou přečíst různé zajímavosti, něco nového se 
naučí a najdou v něm i omalovánku a různé kvízy. V posledním 
čísle časopisu, který najdete na www.junakopocno.cz, se můžete 
dočíst i o naší dobrovolnické činnosti. 

Dobroty do nemocnic
Během odpoledne v neděli 22. listopadu jsme vybírali dobroty 
a výrobky pro naše zdravotníky v rámci dobrovolnické akce Dob-
roty do nemocnic. Vše jsme rozdělili spravedlivým dílem a roz-
vezli jako poděkování a vyjádření podpory do Oblastní nemocnice 
v Rychnově nad Kněžnou, Oblastní nemocnice Náchod a Fakult-
ní nemocnice Hradec Králové. Tímto bychom chtěli poděkovat 
všem, kdo se jakýmkoliv způsobem zapojil, vážíme si toho. Také 
bychom za pomoc s organizací a zprostředkování rádi poděkovali 
Markétě Ch. (zdravotní sestra FN HK), Janě J. (lékařka ON Ná-
chod) a Kláře M. (zdravotní sestra ON RK). Fotky z akce najdete 
na našem facebooku www.facebook.com/JunakOpocno.

 foto: Dominika Šedivá

Betlémské světlo letos s otazníkem
V sobotu 19. prosince, pokud to aktuální epidemiologická situace 
dovolí, by se mělo Betlémské světlo rozvážet vlaky po celé České 
republice. Budeme rádi, když se nám Betlémské světlo podaří do 
Opočna dovézt. Přesný harmonogram se určitě včas dozvíte. 
 za Junák Opočno Tereza Šedivá
 

 P o d ě k o v á n í  v č e l a ř ů

Včelaři ze Základní organizace Opočno by rádi poděkovali ze-
mědělcům z okolí Opočna za pěstování nektarodárných i py-
lodárných plodin, tj. včelařsky významných plodin. Jedná se 
především o pozdně letní směsky svazenky, pohanky a hořčice, 
které rozkvétaly v letošním roce v okolí našich úlů. Právě zdroje 
pylu v pozdně letním období významným dílem přispějí k úspěš-
nému přezimování našich včelstev, k zajištění opylování sadů 
i zahrad v příštím roce a také k nabídce velmi kvalitního medu 
od místních včelařů. Český svaz včelařů, ZO Opočno

 P o d z I m  s e n I o r ů  z  o P o č e n s k a

Letošní podzim se rozjel velmi slibně, pořádali jsme výlet po Or-
lických horách, sportovní odpoledne, několik vycházek po měs-
tě, exkurzi v rybárně, zúčastnili se republikové premiéry filmu 
Bábovky. Pak bylo vše uzavřeno. Nyní si alespoň posíláme různé 
testy, kvízy, povídky, abychom se zabavili. Také probíhá interne-
tová soutěž členů o nej foto z akcí. 
 V prosinci vás zveme na akci Za betlémy do Opočna, kterou 
spolupořádáme se spolkem Abakus a dalšími. 
 Chtěli bychom vám popřát krásné svátky, hlavně hodně zdra-
ví, štěstí a pohody do nového roku a aby už bylo vše v normálu. 
A všichni si přejeme, abychom se příští rok scházeli na dalších 
akcích a výletech. Plánů máme opravdu hodně.
 Za členy spolku Senioři z Opočenska výbor organizace
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 v í t ě z o v é  P o z n á v a c í  s o u t ě ž e

V pondělí 2. listopadu vylosovala Lucka Kubasová v knihovně 
vítěze naší poznávací soutěže. 1. cenu – knihu s historickým 
příběhem, vyhrála paní Irena Vacková. Ostatní, kteří správně 
poznali všechny plody a stromy, obdrželi stolní kalendáře, kte-
ré nám do soutěže věnovala Ing. Milena Marková z Týniště nad 
Orlicí. Moc jí za ceny děkujeme. Pokud ještě někdo doma nemá 
listopadovou soutěž, můžete si jí vyzvednout u Zdeny Bittnerové 
v obchodě. Tak hodně štěstí. 
 Svaz tělesně postižených v ČR, z.s. MO Opočno 

o P o č e n s k ý  P I v o v a r  b a r o n 
P ř I P r a v I l  P r o  s v é  P ř í z n I v c e 

ř a d u  n o v I n e k

Milovníci zlatavého moku si aktuálně mo-
hou zakoupit náš základní sortiment i ve 
skleněných lahvích. Nově jsme připravili 
balení na 2 ks 1 l PET lahví a dřevěná dárko-
vá balení na 3 ks našich skleněných lahví ve 
velikostech 0,5 l a 0,33 l. A samozřejmě je 
pro Vás naplníme něčím speciálním.
 Radost nám dělá i fakt, že jsme součástí 
nového průvodce pivovarů pro rok 2021. 
Tuto publikaci je možné zakoupit jak u nás, 

tak v Informačním centru Opočno.
 Ceník veškerého sortimentu naleznete na webových strán-
kách www.pivobaron.cz. Objednávky přijímáme telefonicky 
i e-mailem (tel. 731 350 630, e-mail: info@pivobaron.cz).
 Pevné zdravím vám přeje tým Pivovaru Baron!

Letošní rok byl jiný.
Zdraví se stalo tím nejdůležitějším,
ne jen častou prázdnou frází.

A my jsme dělali vše pro to,
abychom tu vždy byli pro Vás.

Přejeme Vám klidné Vánoce
a pevné zdraví v novém roce.

Zaměstnanecká pojišťovna Škoda
Zdravotní pojišťovna,

na kterou se můžete spolehnout.

Spoléhá na nás již přes 145 tisíc klientů.
Přidáte se taky do rodiny pojišťovny Škoda?

REGISTRACE K ZPŠ
1. 1. 2021 – 31. 3. 2021

www.zpskoda.cz

Uzávěrka příštího čísla 11.12. 2020 v 15 hodin — Vyjde 28. 12. 2020
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číslo 12/2020 vyšlo 30. 11. 2020. Tisk: GZH, s.r.o. Rozšiřuje: Město Opočno. 

Volné výtisky jsou k dostání v IC Opočno, Kupkovo nám. 247. Registrace MK ČR E 11930. 

Náklad: 1.650 výtisků.

inzerce



NÁSTROJE CZ, s.r.o.
Značková prodejna českých výrobců nářadí a nástrojů Dobruška
otevírací doba: Po-Pá: 7:00-12:00 / 13:00-17:00 hod. So: 8:00-11:00 hod.
Odpovědný vedoucí: Marek Frelich
Fr. Kupky 324, 518 01 Dobruška
Mobil: +420 606 086 884, www.nastrojecz.cz, dobruska@nastrojecz.cz

VÝROBA A PRODEJ VRTÁKŮ

R

Nově otevřeno i v sobotu! 
Po-Pá otevřeno od 7:00Najdete nás i na Facebooku: 

Nástroje CZ  Prodejna Dobruška

Prodejna je v Dobrušce za kostelem v zatáčce...

Akce platí od 1.12.2020 do 31.12.2020. Fotografie jsou ilustrační. Případné technické změny, tiskové chyby a odlišnosti ve vyobrazení jsou vyhrazeny bez upozornění. Akce platí do vyprodání zásob.

NAVŠTIVTE NÁŠ ESHOP: obchod.nastrojecz.cz

8-dílná sada klíčů  
s přepínací páčkou, vyhnuté 15°, ISO1711-1 
(8,10,13,15,16,17,18,19mm) ve vinylovém pouzdře  
+ Super rychlé, nárazům odolné, 14cm velké silniční auto 
2,4GHz, modrobílé se zeleným pruhem

12-dílná sada klíčů 
s přepínací páčkou, vyhnuté 15°, 
ISO1711-1 (8,9,10,11,12,13,14,15,16,17,18,19mm)  
ve vinylovém pouzdře  
+ Super rychlé, nárazům odolné,  
14cm velké silniční auto 2,4GHz,  
modrobílé se zeleným pruhem

Sada vrtáků 25-dílná 
1,00-13,00x0,5mm  
DIN 338RTiHSSCo Lesklá,  
plastová krabička  
+ Truck Maistro Rock Crawler, 
který zdolá každou překážku

26-dílná sada nářadí 
1/2“, 12-32mm + ráčna 72 zubů 
+ PC hra GRAND THEFT AUTO V 
(GTA 5)

130-dílná sada nářadí 
1/4“ + 3/8“ + 1/2“, 4-32mm  
+ 3 ráčny 72 zubů + klíče  
+ RC Truck Maistro Rock Crawler,  
který zdolá každou překážku

32-dílná 
sada nářadí 
1/4“, 4-13mm  
+ pětifunkční 
ráčna 72 zubů  
+ sada 6ks steakových příborů;  
6 vidliček a 6 nožů z nerezové oceli,  
plastové rukojeti v černé barvě

76-dílná sada nářadí 
1/4“ + 1/2“, 4-32mm + 2 ráčny 72 zubů + klíče  
+ RC rychlostní člun

22-dílná sada klíčů DIN 3113
ve vinylovém pouzdře (6 -32mm) 
+ Stavební náklaďák 4x4 se silným 
vyklápěcím mechanizmem 
2,4GHz s 8 kanálovou vysílačkou

12-dílná sada klíčů DIN 838 
ve vinylovém pouzdře (6x7 -30x32mm) 
+ desková hra Dostihy a sázky - rychlá dráha

Sada vrtáků 25-dílná 
1,00-13,00x0,5mm  
ČSN 221121RNHSS Pasivovaná,  
kovová krabička  
+ Kovový truck  
se sklápěcím návěsem 1:50

Sada vrtáků 91-dílná 
1,00-10,00x0,1mm DIN 338RTiHSSCo5  
Lesklá, stojánek plastový s víkem  
+ Herní myš bezdrátová, lithiový akumulátor  
A4tech Bloody RT7 Terminator Core 2

„Šla jsem pro dárek pro muže a mám dárek i pro děti!“
Skladem pestrá nabídka našich výrobků s bonusem pro Vaše blízké.

4379,34 Kč bez DPH
5299,00 Kč s DPH

2313,22 Kč bez DPH
2799,00 Kč s DPH

693,39 Kč bez DPH
839,00 Kč s DPH

954,55 Kč bez DPH
1155,00 Kč s DPH 1982,64 Kč bez DPH

2399,00 Kč s DPH

3966,12 Kč bez DPH
4799,00 Kč s DPH

3883,47 Kč bez DPH
4699,00 Kč s DPH

1652,07 Kč bez DPH
1999,00 Kč s DPH

1669,42 Kč bez DPH
2020,00 Kč s DPH

3286,78 Kč bez DPH
3977,00 Kč s DPH

1354,55 Kč bez DPH
1639,00 Kč s DPH

inzerce
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